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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   27 de juliol de 2020 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Manuel Galán Massanet,  batle 
Maria Bel Llinàs Pastor,  regidora 
Antonio Bonet Company  regidor 
Maria Isabel Nieto Sepúlveda, regidora 
Paula Ginard Vílchez   regidora 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Manuel Rocha Barrientos,  regidor 
Sebastián Carrió Dalmau,  regidor 
Ana María Comas Delgado,  regidora 
Immaculada Moreno Mayal,  regidora 
Maria Pastor Gelabert,  regidora 
Jeroni Esteva Alzamora,  regidor 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
 
Sílvia Ripoll Genovart,  secretària accidental 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació definitiva, si s’escau, de la cessió gratuïta a la Conselleria de Salut del solar per a la 
construcció del centre de salut. 
2. Aprovació, si s’escau, de la designació del representant de l’Ajuntament d’Artà a la Fundació Museu 
Regional d’Artà. 
3. Aprovació, si s’escau, de la dedicació i la retribució del regidor Manuel Rocha Barrientos. 
4. Aprovació, si s’escau,  de les retribucions de la persona representant de la Batlia a la Colònia de Sant 
Pere. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals de l’Ajuntament d’Artà en 
relació a la possible instal·lació del sistema de comunicació 5G. 
6. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per crèdit extraordinari núm. 11/2020. 
7. Aprovació, si s’escau, de l’expedient modificació de crèdit per suplement de crèdit núm. 13/2020. 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny i de 9 de juliol de 2020. 
9. Precs i preguntes. 
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Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació definitiva, si s’escau, de la cessió gratuïta a la Conselleria de Salut del solar per a la 
construcció del centre de salut 
 
Es llegeix la proposta, la qual es transcriu a continuació: 
 
<<Vist que Ple municipal de l’Ajuntament d’Artà va adoptar, el 12 de febrer de 2018, un acord per 
posar a disposició de l’IBSALUT el solar per a la construcció del nou centre de salut d’Artà. 
 
Vist que, en data 29 d’octubre de 2018, i pels tècnics de l’IBSALUT, va ser un emès informe favorable 
de viabilitat del solar destinat a usos sanitaris per a la construcció del futur centre de salut. 
 
Vist que la secretària/interventora de l’Ajuntament d’Artà ha emès una certificació en data 6 de 
setembre de 2019 on s’acredita que el solar indicat figura a l’inventari de béns de l’Ajuntament d’Artà 
com a bé patrimonial. 
 
Vist que, en data 18 d’octubre de 2019, ha estat emesa la certificació, pel registrador de la propietat de 
Manacor número 2, amb què s’acredita que la finca registral queda desafectada del domini públic, amb 
la qualificació de bé patrimonial. 
 
Vist que, en data 24 de gener de 2020, es va emetre un informe jurídic relatiu a la continuació del 
procediment a seguir per a la cessió formal a la Conselleria de Salut dels terrenys per a la construcció 
del Centre d’Atenció Sanitària a Na Pati, parcel·la 326 del polígon 12 del cadastre. 
 
Vist que, en data 15 de gener de 2020, ha estat emès un informe d’Intervenció mitjançant el qual 
s’acredita que l’immoble objecte de cessió figura en l’inventari municipal de béns amb la qualificació 
de bé de caràcter patrimonial i ús no afectat a l’ús públic; que el seu valor econòmic suposa menys del 
25 % dels recursos ordinaris del pressupost anual de la corporació; i que no consta càrrega ni deute 
pendent de liquidació damunt aquest immoble en el pressupost municipal. 
 
Vist que, en data 10 de febrer de 2020, ha estat emès l’informe tècnic que conclou que el solar objecte 
de cessió no s’inclou en cap instrument d’ordenació, que no és necessari per a l’entitat local i que no és 
previsible que ho sigui en un termini de deu anys. 
 
Vist que en el Ple municipal de 24 de febrer de 2020 es va adoptar l’acord següent:  
 
“1. Aprovar inicialment la cessió a la Conselleria de Salut dels terrenys per a la construcció del Centre 
d’Atenció Sanitària a Na Pati, que constitueixen la parcel·la 326 del polígon 12 del cadastre, i la finca 
registral 17.133 del municipi d’Artà. 
 
2. Sotmetre l’acord d’aprovació inicial, juntament amb els informes tècnics i jurídics que el justifiquen, 
a informació pública per un termini de quinze dies mitjançant la seva publicació en el BOIB, en el tauler 
d’anuncis municipal i a la seu electrònica de la corporació. 
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3. Posar en coneixement del Consell de Mallorca l’expedient iniciat.” 
 
Vist que aquest acord ha estat sotmès a informació pública per un termini de 30 dies amb la publicació 
al BOIB número 29, de 5 de març de 2020. 
 
Vist que aquest acord  ha estat sotmès a informació pública per un termini de 30 dies amb la publicació 
al tauler d’edictes de la seu electrònica de l’Ajuntament d’Artà, entre els dies 06/03/2020 i 15/06/2020. 
 
Vist que, en data 10 de març de 2020, es va remetre al Departament de Desenvolupament Local del 
Consell de Mallorca l’acord d’aprovació inicial. 
 
Vist que en el període d’informació pública no s’han formulat al·legacions. 
 
Vist el que disposa l’article 47.2 de la Llei reguladora de les bases del règim local i l’article 110.1 del 
Reglament de béns de les entitats locals, que requereixen el vot favorable de la majoria absoluta del Ple 
municipal per acordar la cessió gratuïta de béns a altres administracions. 
 
Per tot això, es proposa al Ple municipal de l’Ajuntament d’Artà l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar definitivament la cessió gratuïta a la Conselleria de Salut del Govern de les Illes Balears dels 
terrenys per a la construcció del Centre d’Atenció Sanitària a Na Pati, que constitueixen la parcel·la 326 
del polígon 12 del cadastre i la finca registral 17.133 del municipi d’Artà. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Salut i Consum de les Illes Balears.>> 
 
El batle explica que, per part de l’Ajuntament, se segueixen fent totes les passes administratives 
necessàries per posar a disposició el solar per construir el nou centre de salut. 
 
Tots els grups polítics hi estan a favor i manifesten la seva voluntat que es comenci al més aviat 
possible. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar definitivament la cessió gratuïta a la Conselleria de Salut del Govern de les Illes Balears dels 
terrenys per a la construcció del Centre d’Atenció Sanitària a Na Pati, que constitueixen la parcel·la 326 
del polígon 12 del cadastre i la finca registral 17.133 del municipi d’Artà. 
 
2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Salut i Consum de les Illes Balears. 
 
 
2. Aprovació, si s’escau, de la designació del representant de l’Ajuntament d’Artà a la Fundació 
Museu Regional d’Artà 
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Es llegeix la proposta, la qual es transcriu a continuació: 
 
<<Atès que l’any 2003 es va produir l’acta fundacional de la Fundació Museu Regional d’Artà, amb 
finalitats educatives, culturals i científiques. 
 
Atès que, segons els seus estatuts, els òrgans del Museu són el Patronat i la Presidència del Patronat. 
 
Atès que, d’acord amb l’article 9.1 dels Estatuts de la Fundació i al marge del patrons acadèmics, de 
lliure elecció i conservadors que preveuen els apartats 2, 3 i 4, els patrons o vocals nats seran els 
membres següents: 
 
“a) Un representant de l’Ajuntament d’Artà. 
 b) Un representant de ‘Sa Nostra’. 
 c) Un representant de l’Església d’Artà.” 
 
Atès que, segons l’article 9.4 dels mateixos Estatuts, d’entre els membres del Patronat han de sortir 
elegits el vicepresident, el secretari i el tresorer, i acte seguit diu expressament que el representant de 
l’Ajuntament d’Artà serà el president del Patronat. 
 
Atès que, d’acord amb l’acta de la Junta del Patronat de 18 de desembre de 2003, figuren com a patrons 
nats de la Fundació: com a president del Patronat, el Sr. Joan Llorenç Garcias i Truyols, que representa 
l’Església; com a vicepresidenta, la Sra. Margalida Tous Ferrer (l’aleshores batlessa de l’Ajuntament 
d’Artà); i nomenats com a secretari el Sr. Jaume Cabrer, en representació de l’escola pública Na 
Caragol, i com a tresorera la Sra. Maria Gelabert, en representació de l’escola privada Sant Salvador. 
 
Atès que aquests càrrecs són els que consten actualment inscrits en el Registre Únic de Fundacions. 
 
Atès, per tant, que cal designar el representant de l’Ajuntament com a patró de la Fundació, qui serà 
també el president del Patronat, i procedir al cessament de la Sra. Margalida Tous Ferrer, amb 
DNI 18216968W. 
 
Atès que el representant de l’Ajuntament és el batle, Sr. Manuel Galán Massanet, amb 78208021V. 
 
Per tot l’anterior, es proposa adoptar els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Cessar la Sra. Margalida Tous Ferrer com a representant de l’Ajuntament A la Fundació Museu 
Regional d’Artà. 
 
2. Designar el batle de l’Ajuntament d’Artà, Sr. Manuel Galán Massanet, o persona en qui delegui, com 
a representant de l’Ajuntament d’Artà, en la seva condició de patró o vocal nat de la Fundació Museu 
Regional d’Artà. 
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3. Notificar aquest acord a la Fundació i a la Sra. Margalida Tous Ferrer, als efectes legals oportuns.>> 
 
El batle explica que des de l’any 2003 no es renovava el càrrec. 
 
UIA hi està a favor i creu que és el moment d’impulsar el Museu. 
 
El PI pensa que hi ha d’haver un representant i que ha de ser el batle. Del tema del Museu, n’hauran de 
parlar. 
 
El PP diu que, si no s’ha mogut des de 2003, pareix que no ha de ser gaire important. A l’escrit parla 
d’un representant de Sa Nostra i, potser, hauria de dir de Bankia. 
 
AA hi està a favor i pensa que hi hauria d’haver un debat sobre el Museu. 
 
El batle explica a Juan Lliteras que la Fundació Sa Nostra sí que existeix, tot i que la Caixa d’Estalvis ja 
no, i que han estat ells mateixos els que han sol·licitat la renovació del càrrec. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Cessar la Sra. Margalida Tous Ferrer com a representant de l’Ajuntament A la Fundació Museu 
Regional d’Artà. 
 
2. Designar el batle de l’Ajuntament d’Artà, Sr. Manuel Galán Massanet, o persona en qui delegui, com 
a representant de l’Ajuntament d’Artà, en la seva condició de patró o vocal nat de la Fundació Museu 
Regional d’Artà. 
 
3. Notificar aquest acord a la Fundació i a la Sra. Margalida Tous Ferrer, als efectes legals oportuns. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la dedicació i la retribució del regidor Manuel Rocha Barrientos 
 
Es llegeix la proposta, la qual es transcriu a continuació: 
 
<<Vist que per acord de Ple de 20 de juny de 2019 es va aprovar, entre d’altres, la dedicació i la 
retribució de la 1a tinenta de batle, Maria Antònia Sureda Martí, regidora de Promoció Econòmica; 
 
Vist que es va aprovar una dedicació del 100 % amb una remuneració que s’apuja a la quantitat de 
40.182 € anuals bruts, amb l’augment de l’IPC anual; 
 
Vist que ara, per motius laborals, renuncia a aquesta dedicació i, per tant, al 100 % de la remuneració; 
 
Vista la necessitat de mantenir el desenvolupament i la coordinació de les tasques de la Regidoria de 
Promoció Econòmica; 
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Vist l’article 75 de la Llei reguladora de les bases del règim local, l’article 74 de la Llei municipal i de 
règim local de les Illes Balears, l’article 13 del Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic 
de les entitats locals, i de les bases d’execució del pressupost de 2020; 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Donar-se per assabentats de la renúncia de la 1a tinenta de batle, Maria Antònia Sureda Martí, 
regidora de Promoció Econòmica, a la seva dedicació per motius laborals. 
 
2. Aprovar la dedicació parcial del regidor Manuel Rocha Barrientos per poder seguir duent a terme el 
desenvolupament i la coordinació de les tasques de la Regidoria de Promoció Econòmica, amb la 
remuneració següent: 
 
- Dedicació 50 %: 20.091 €/anuals/bruts, amb l’augment de l’IPC anual. 
 
Els membres de la corporació que percebin retribucions per dedicació exclusiva o parcial seran donats 
d’alta en el règim general de la Seguretat Social, no poden percebre cap altra retribució amb càrrec als 
pressuposts d’administracions públiques ni dels ens, organismes o empreses dependents d’aquestes; els 
membres amb dedicació exclusiva realitzaran una dedicació preferent a les tasques del seu càrrec i a les 
seves responsabilitats corporatives, sens perjudici d’altres ocupacions marginals que, en qualsevol cas, 
no poden causar detriment a la seva dedicació a la corporació. 
 
3. Trametre aquest acord a les persones interessades i al Departament d’Intervenció.>> 
 
La portaveu d’El PI, Sra. Sureda, explica que va renunciar a la seva dedicació exclusiva a l’Ajuntament 
i que el Sr. Rocha, a partir d’ara, tendrà una dedicació parcial del 50 %. 
 
UIA hi està en contra, perquè ja varen veure, a la legislació passada, que aquestes tres dedicacions 
exclusives no eren tan necessàries. No pareix clar que fa unes legislatures es negàs la dedicació d’un 
altre regidor i ara es plantegi passar el 50 % al regidor d’Hisenda. Pensen que amb dues dedicacions 
exclusives n’hi ha prou. 
 
El PP comenta que hi votarà en contra, perquè creu que no és el moment i, a més, aquesta persona ja té 
un negoci, i no pareix que sigui el moment oportú. 
 
El PI considera necessari que hi hagi tres persones responsables a l’Ajuntament i no és que la Sra. 
Sureda hagi prioritzat el Parlament davant l’Ajuntament, perquè segueix venint a l’Ajuntament tres dies 
a la setmana, però, en lloc de cobrar de la corporació, ho farà del Parlament i d’aquesta manera hi haurà 
un estalvi, atès que el Sr. Rocha només tendrà unes retribucions del 50 %. Li pareix que el que fa UIA 
és demagògia, perquè allà on són al Govern o al Consell s’han augmentat els càrrecs de confiança i 
polítics un 40 %. El que defensa aquest Equip de Govern és que es posin els sous necessaris per dur 
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endavant els projectes. Pot respectar l’opinió del PP, però no la comparteix. Era un sou que ja existia i 
que ara es reduirà. 
 
UIA diu que no hi ha cap demagògia. 
 
El Sr. Rocha diu que, precisament a causa del seu augment de tasques a l’Ajuntament, haurà de posar 
més gent al seu propi negoci. Fins ara, ha vengut sempre sense cobrar res, però si ha de venir tres dies a 
la setmana és normal que tengui una retribució. Hi haurà estalvi, perquè la Sra. Sureda vendrà tres dies a 
la setmana i ell tres dies més i, en canvi, només es pagarà la meitat del sou. 
 
AA diu que tots són conscients que hi ha feina a voler, que la dedicació és rendible en termes 
d’eficiència i economia. És molt important que qualsevol polític pugui tenir el mateix si fa una feina, 
perquè, si es fa feina, es nota. S’han de tenir unes retribucions que es corresponguin amb el servei que 
es dona. 
 
El PP creu que no és el moment ni l’ocasió. No té dubte que farà feina, però així com està la situació 
creu que aquesta retribució no és necessària. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 4 vots en contra (UIA i PP): 
 
1. Donar-se per assabentats de la renúncia de la 1a tinenta de batle, Maria Antònia Sureda Martí, 
regidora de Promoció Econòmica, a la seva dedicació per motius laborals. 
 
2. Aprovar la dedicació parcial del regidor Manuel Rocha Barrientos per poder seguir duent a terme el 
desenvolupament i la coordinació de les tasques de la Regidoria de Promoció Econòmica, amb la 
remuneració següent: 
 
- Dedicació 50 %: 20.091 €/anuals/bruts, amb l’augment de l’IPC anual. 
 
Els membres de la corporació que percebin retribucions per dedicació exclusiva o parcial seran donats 
d’alta en el règim general de la Seguretat Social, no poden percebre cap altra retribució amb càrrec als 
pressuposts d’administracions públiques ni dels ens, organismes o empreses dependents d’aquestes; els 
membres amb dedicació exclusiva realitzaran una dedicació preferent a les tasques del seu càrrec i a les 
seves responsabilitats corporatives, sens perjudici d’altres ocupacions marginals que, en qualsevol cas, 
no poden causar detriment a la seva dedicació a la corporació. 
 
3. Trametre aquest acord a les persones interessades i al Departament d’Intervenció. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de les retribucions de la persona representant de la Batlia a la Colònia de 
Sant Pere 
 
Es llegeix la proposta, la qual es transcriu a continuació: 
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<<Vista la finalitat d’aquest Ajuntament d’aconseguir una major eficàcia en la gestió municipal a la 
Colònia de Sant Pere; 
 
Vist que, per dur a terme aquesta tasca, és necessari el nomenament d’una persona representant de la 
Batlia en aquest nucli costaner; 
 
Vists els serveis de col·laboració en tasques d’organització i funcionament de la Colònia de Sant Pere 
que ha de dur a terme la persona representant o delegada; 
 
Es proposa al Ple l’adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
1. Aprovar, per a la persona representant de la Batlia a la Colònia de Sant Pere, una retribució de la 
quantitat de 400 € mensuals pels serveis de col·laboració en tasques d’organització i funcionament de la 
Colònia de Sant Pere. 
 
2. Trametre aquest acord al Departament d’Intervenció.>> 
 
El batle explica que és cabdal que hi hagi algú a la Colònia i que aquesta feina s’ha de retribuir. És molt 
necessària la figura d’un delegat o delegada i la quantia s’ha calculat, de manera aproximada, pensant en 
una dedicació d’1 hora al dia, de dilluns a divendres, a 20 euros l’hora. 
 
UIA pensa que és una dedicació que s’ha de retribuir, però que no és el moment. Es va debatre a 
comissions informatives, però ja es duia la proposta feta, no era realment un debat. Per això, diu  que 
s’abstindran. Pensa que això servirà de precedent. 
 
El PI considera que qui fa la feina ha de tenir una retribució i són conscients que els delegats de la 
Colònia fan molta feina i que no és una quantitat desorbitada. 
 
El PP creu que ni és el moment ni hi està d’acord. Sempre hi ha hagut un delegat a la Colònia, però no 
havia cobrat mai. S’ha posta aquesta quantitat com es podria haver posat qualsevol altra. Segons els 
seus càlculs, la feina del batle de 24 h de cap a cap d’any, costa a cada veïnat 6,6 euros. Aquest delegat 
li costa a cada colonier 7,9 euros. 
 
La portaveu d’AA, Sra. Comas, no comparteix que no sigui el moment, perquè no és el moment de què? 
D’atendre a la ciutadania? Ara més que mai hi ha problemes més grossos que abans de la pandèmia. 
Creu que és un incentiu, retribuir aquesta feina. El batle va dir en comissions informatives que es 
debatria públicament i és bo que l’Ajuntament d’Artà tengui aquest debat i és un acte de transparència. 
Es tracta que sigui una cosa per als delegats presents i futurs. És un sou més que justificat i era una 
proposta que es volia dur ja al plenari del mes de març, però no va poder ser. És un moment molt 
complicat i ara es necessita més que mai tota l’ajuda necessària. 
 
UIA manifesta que no s’ha oposat a la retribució de la seva feina, però s’abstindrà. 
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Tot seguit, els reunits acorden, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA), 3 abstencions (UIA) i 1 vot en 
contra (PP): 
 
1. Aprovar, per a la persona representant de la Batlia a la Colònia de Sant Pere, una retribució de la 
quantitat de 400 € mensuals pels serveis de col·laboració en tasques d’organització i funcionament de la 
Colònia de Sant Pere. 
 
2. Trametre aquest acord al Departament d’Intervenció. 
  
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten els grups municipals de l’Ajuntament d’Artà 
en relació a la possible instal·lació del sistema de comunicació 5G 
 
Es llegeix la proposta, la qual es transcriu a continuació: 
 
<<El sistema de comunicació que es coneix com a 5G correspon a la quinta generació de xarxes mòbils 
que coneixem, i correspon a l’evolució de l’actual xarxa 4G i que permetrà navegar 10 vegades més 
ràpid que amb l’actual. Inicialment, 5G operarà de forma conjunta amb la xarxa 4G existent, abans 
d’evolucionar cap una xarxa totalment autònoma i independent de la xarxa 4G. 
 
Tot i que l’OMS afirma que els estudis realitzats fins ara no indiquen que l’exposició ambiental als 
camps de RF (radiofreqüència) augmentin el risc de càncer o de qualsevol altra malaltia, des d’altres 
organitzacions com l’ONG Ecologistas en Acción alerten que la implantació del 5G s’hauria dut a terme 
sense avaluar possibles efectes sanitaris i ambientals. 
 
Atesa la preocupació que s’ha generat al nostre municipi davant la possible instauració del sistema de 
comunicació 5G i que ha provocat la creació de la Plataforma Stop 5G que ha recaptat el suport de 551 
persones, es proposa l’adopció dels següents 
 
ACORDS 
 
1. Comprometre’s, com a ajuntament, a demanar a la Conselleria de Transició Energètica i Sectors 
Productius quins plans hi ha per a la implementació d’aquesta tecnologia a les Illes Balears i, 
concretament, al municipi d'Artà. 
 
2. Comprometre’s a demanar, a l’entitat competent, quins plans hi ha, concretament, per al municipi 
d’Artà. 
 
3. Comprometre’s a demanar a l’entitat competent quin procés i quines passes administratives s’han de 
donar per a una futura implantació.   
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4. Proposar, en coordinació amb la Plataforma Stop 5G Artà, un debat obert sobre aquesta nova 
tecnologia on es recaptaran evidències empíriques i estudis científics que puguin aportar més 
informació sobre els possibles efectes nocius d’aquesta nova tecnologia.>> 
 
La regidora del PSIB-PSOE, Sra. Ginard, explica que, a més, hi ha les aportacions que va fer Aina 
Comas a les comissions informatives, que es poden afegir a la moció si tots hi estan d’acord i que són:  
 
<<1a. Afegir tres consideracions a l’exposició de motius, després del segon paràgraf, a la moció en el 
seu redactat original:  
 
“A banda de qüestions com ara l’impacte sobre la salut o sobre el medi ambient, també hi ha l’aspecte 
de la protecció de dades i si aquesta es pot veure compromesa per la implantació i el desplegament del 
5G.  
 
Així, l’Agència Espanyola de Protecció de Dades tracta el tema al document “Introducción a las 
tecnologías 5G y sus riesgos” (publicat el passat mes de maig), on s’assenyala la necessitat d’adaptar la 
normativa de la Llei de protecció de dades a les possibilitats que genera la tecnologia 5G: ‘El 
establecimiento de un marco de confianza en la seguridad de los tratamientos de datos en 5G es un 
factor imprescindible. Es necesario adaptar la normativa vigente para establecer garantías adecuadas al 
tratamiento de la nueva información de tráfico, y sobre todo, en relación con su conservación […] La 
amenaza a la privacidad que suponía en el año 2007 la conservación de información de geolocalización 
no es comparable a la que puede suponer un escenario en el que se han desplegado redes 5G.’ 
 
Per altra banda, el desplegament d’aquesta nova tecnologia aprofundeix en un model de societat 
capitalista clarament insostenible des del punt de vista ambiental, energètic, social i individual, generant 
noves i falses necessitats per tal de fonamentar i nodrir un sistema de consum depredador del territori i 
dels recursos naturals. 
 
Per últim, en un context de crisi sanitària com l’actual, provocada per la Covid-19, que ens aboca a una 
crisi econòmica i social, qüestionem també l’avinentesa que aquest sigui el moment d’implementar una 
tecnologia amb l’alt cost econòmic que suposa.” 
 
2a. Afegir, en consonància amb l’anterior, una 5a proposta d’acord: 
 
“5. Instar l’Equip de Govern municipal a demanar al Ministeri per a la Transició Ecològica i el 
Creixement Demogràfic i al Ministeri d’Indústria, Comerç i Turisme si s’han pres mesures per adaptar a 
la Llei i la normativa de protecció de dades la implementació, l’explotació i la gestió del servei 5G, i 
quines són aquestes.”>> 
 
Tots els partits polítics estan d’acord amb la moció esmenada amb les diferents addendes d’AA. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Comprometre’s, com a ajuntament, a demanar a la Conselleria de Transició Energètica i Sectors 
Productius quins plans hi ha per a la implementació d’aquesta tecnologia a les Illes Balears i, 
concretament, al municipi d'Artà. 
 
2. Comprometre’s a demanar, a l’entitat competent, quins plans hi ha, concretament, per al municipi 
d’Artà. 
 
3. Comprometre’s a demanar a l’entitat competent quin procés i quines passes administratives s’han de 
donar per a una futura implantació.   
 
4. Proposar, en coordinació amb la Plataforma Stop 5G Artà, un debat obert sobre aquesta nova 
tecnologia on es recaptaran evidències empíriques i estudis científics que puguin aportar més 
informació sobre els possibles efectes nocius d’aquesta nova tecnologia. 
 
5. Instar l’Equip de Govern municipal a demanar al Ministeri per a la Transició Ecològica i el 
Creixement Demogràfic i al Ministeri d’Indústria, Comerç i Turisme si s’han pres mesures per adaptar a 
la Llei i la normativa de protecció de dades la implementació, l’explotació i la gestió del servei 5G, i 
quines són aquestes. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
núm. 11/2020 
 
El regidor d’Hisenda, Sr. Rocha, diu que aquest punt es retira de l’ordre del dia, perquè, a hores d’ara, 
no és necessari. 
 
 
7. Aprovació, si s’escau, de l’expedient modificació de crèdit per suplement de crèdit 
núm. 13/2020 
 
El regidor d’Hisenda explica que s’ha de readmetre un treballador en virtut d’una sentència judicial i 
que, per això, s’ha de dotar una partida pressupostària. 
 
UIA diu que és una pena que hagi hagut d’arribar als jutjats. 
 
El PP demana què ha passat exactament i vol veure la sentència i tota al documentació referent a aquest 
punt. Suposa que serà tal com s’ha explicat aquí i que, en conseqüència, hi votarà a favor. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 13/2020 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de Tresoreria resultant de la 
liquidació de l’exercici anterior, tal com segueix a continuació: 
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Suplement en aplicacions de despeses 
 
 
 
 
 
 
 

Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de Tresoreria de l’exercici anterior, en els 
termes següents: 
 
Suplement en concepte d’ingressos 
 

Aplicació Descripció Suplement 
87000 Romanent de tresoreria per depeses generals 16.000,00 
Total  16.000,00 

 
A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del Reial 
decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els següents: 
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a exercicis 
posteriors. (En virtut de la Sentència del Jutjat Social núm. 2 de Palma, de 2 de juliol de 2020, que 
obliga l’Ajuntament a la reincorporació d’un treballador.) 
 
b) La insuficiència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat específica, 
que ha de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 
 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, pel termini de quinze 
dies, durant els quals les persones interessades poden examinar-ho i presentar reclamacions davant el 
Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el termini esmentat no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
Si el Dictamen que la Comissió elevi al Ple coincideix amb la proposta anterior, qui subscriu informa, 
en compliment de l’article 54 del text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, que aquest dictamen s’ha d’adequar a la 
legislació aplicable. 
 
 
8. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de juny i de 9 de juliol de 2020 
 
Tots els reunits es donen per assabentats. 
 
 

Aplicació Descripció Suplement de crèdit 
Progr. Econòmica   
4591 13001 Retribucions personal laboral temporal 10.400,00 
4591 16000 Seguretat Social 5.600,00 

  Total 16.000,00 
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9. Precs i preguntes 
 
Per ordre d’entrada, comença UIA. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE PRESENTA UIA 
 
Precs 
       
- El carrer de la Sorteta gestiona un gran volum de trànsit des que l’han habilitat com a carrer preferent 
de pas. Demanam que es valori fer un carril per a vianants, com a Rafel Blanes. També canviar el cediu 
el pas, entre les cruïlles del carrer de la Sorteta i el carrer de na Crema (per tal que els cotxes que van en 
direcció Sorteta no s’hagin de returar i ho facin els que baixen o pugen del carrer de na Crema, que són  
molts menys cotxes, ja que, quan acceleren després del cediu el pas, generen molt de renou i, com que 
és un carrer estret, se sent molt). 
 
Resposta: La reorganització del trànsit al carrer de la Sorteta es va dissenyar amb la intenció de ser una 
via alternativa per a la descongestió del trànsit rodat en el centre, cosa que, a hores d’ara, ha donat bon 
resultat. Per tal de minimitzar els efectes d’aquest canvi, es va decretar reduir la velocitat a 20 km/h per 
tal de donar seguretat als vianants que allà es trobin.  
  
El carrer de la Sorteta, com a molts de la resta de carrers del nucli urbà, no presenta les característiques 
d’un vial amb gran afluència de vianants que ens obligui a habilitar una zona de reserva d’espai exclusiu 
per ells tal com sí ho presenta el carrer de Rafel Blanes, motiu aquest pel qual es va descartar 
inicialment la seva implantació. 
  
En relació a la cruïlla amb el carrer de na Crema, la intencionalitat de cedir el pas en aquest punt és, 
precisament, per garantir la reducció de velocitat a l’esmentat carrer de la Sorteta, per la qual cosa la 
Prefectura proposa el manteniment actual de la senyalització existent. 
 
- Els Independents havíem preparat una moció per convertir en zona de vianants la carretera de 
Caloscamps. Aquesta no s’ha presentat finalment ja que des de l’Equip de Govern es va informar que es 
prendrien mesures en aquest sentit. Consideram que la limitació d’aparcament que es planteja, limitant-
ho a residents, no és suficient, ja que això no disminuirà l’afluència de vehicles motoritzats per una 
carretera que hauria de ser per a ús de vianants i ciclistes. A més, pensam que aquesta mesura pot 
provocar encara més anades i vengudes de cotxes. Per això, demanam que es reconsideri la possibilitat 
de tancar ja aquest mateix estiu el trànsit a la carretera de Caloscamps. 
 
Resposta: De moment es veurà com funciona aquesta passa que s’ha donat. 
 
- Demanam consciència i responsabilitat als pares i mares que deixen que els seus fills es tirin des del 
pont de sa Canova. 
 
Resposta: Crec que totes les forces polítiques que hi ha al consistori hauríem de ser molt curoses amb la 
informació que publicam i, sobretot, de les imatges de menors que es publiquen. S’han rebut queixes 
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d’alguns pares sobre les imatges que es varen publicar. Us agrairia que aquest prec ho féssiu també 
juntament amb les imatges que vàreu publicar. 
 
- El nostre condol als familiars, amics i companys de la Residència d’Artà per la mort de la germana Sor 
Regina i les gràcies per tants d’anys de dedicació a la nostra gent major. 
 
Resposta: L’Equip de Govern s’hi afegeix. 
 
- Volem donar l’enhorabona públicament al nou president del Club Ciclista i company nostre, Jeroni 
Alzamora. Molta sort i èxits. 
 
Resposta: El batle comenta que no coneixen cap Jeroni Alzamora, nou president del Club Ciclista 
Artanenc. S’entén que és Jeroni Esteva Alzamora i sí, li desitjam tota classe d’èxit i sort i que el seu 
esforç i el de la seva Junta Directiva vagi encaminat a fer un club ciclista cada vegada més integrat dins 
el nostre poble i que el principal objectiu sigui el foment d’aquest gran esport. Aprofit també per agrair 
a Miquel Alzamora Riera la seva tasca duta al capdavant del club durant aquests darrers anys. 
 
Preguntes 
 
- Als pressupostos participatius va sortir elegit un projecte sobre la neteja del litoral integral de la 
Colònia de Sant Pere. Quan està previst que comenci aquest projecte? 
 
Resposta: Està previst el seu inici al mes de setembre (de 15 de setembre a 15 de novembre). Amb una 
durada de 3 mesos, ens hem plantejat que la fórmula sigui semblant a la del projecte Impulsa Artà, de 
manera que es puguin becar persones que han perdut la feina per mor de la crisi sanitària de la Covid-
19. Us farem arribar el projecte que s’ha d’aprovar per junta de govern. 
 
- S’ha començat la neteja de les zones verdes de la Colònia de Sant Pere? Si no és així, quan es té 
previst? 
 
Resposta: No. Enguany, si no hi ha canvi de plans, es farà a través del projecte Impulsa Artà. 
 
- Seguiu pensant que tenim el poble més net de Mallorca? No teniu previst fer qualque actuació amb els 
fems i excrements als nostres carrers? A moltes zones del poble hi ha herbes molt altes, sembla que 
alguns carrers s’obliden, es pot fer una revisió dels itineraris? 
 
Resposta: No és que es pensi que es té el poble més net, però sí un poble més net. S’està molt pendent 
de l’empresa que fa la neteja i, si algú troba que hi ha algun lloc que no estigui ben fet, només s’ha 
d’avisar el regidor i aquest farà que hi vagin. 
 
- Al plenari del mes passat vàrem demanar que la revisió per saber si són públics dos camins, en concret 
el 68 i el 19 segons el Catàleg, i, si és així, que es retorni a la situació inicial i l’obrin. Se’ns va contestar 
que el 68 no consta com a públic, però ho hem comprovat i surt al Catàleg de camins públics. Si surt al 
Catàleg entenem que ha d’estar obert. S’ha comprovat per part de l’Ajuntament o dels tècnics? 
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Resposta: Si ho miren, a l’apartat de conclusions, a la pàgina 468 no figura com a camí públic el 
número 68, però sí que hi figura com a camí inventariat. Vull recordar que no tots els camins que 
figuren en l’inventari són públics. El Catàleg relaciona tot un inventari de camins i, d’aquests, en 
selecciona una part que considera com a mereixedora de la condició de camí públic, entre els quals no 
es troba aquest camí 68. 
 
- A les CI ens informàreu de la incorporació d’un ADL. Ens podeu dir quan es va obrir la plaça? On es 
va publicar? Quantes persones s’hi varen presentar? 
 
Resposta: Les bases es varen publicar al BOIB núm. 28, de 5 de març de 2020, també al tauler 
d’anuncis i a la pàgina web de l’Ajuntament d’Artà. Es varen presentar 14 persones, 1 d’elles fora de 
termini, per tant hi va haver 13 d’admeses. 7 no es presentaren al primer exercici i, dels 6 presentats, 3 
suspengueren i 3 aprovaren i passaren a l’exercici següent, que tots tres aprovaren. 
 
- A l’anterior legislatura es va aprovar una moció  per tal de regularitzar la situació de Ràdio Artà. Quan 
es fa comptes fer el concurs de la Ràdio? 
 
Resposta: És un acord que feim comptes complir. Tant prest com sigui possible ho farem. 
 
- Com està el Conveni amb la marca D’Artà? S’ha signat? 
 
Resposta: El Conveni existent es va prorrogar a causa de la Covid-19 i, si no hi ha novetats, al mes 
d’agost podrem treure els plecs del concurs que hem elaborat. 
 
- Sobre els premis econòmics atorgats a les festes de la Colònia de Sant Pere, quins comerços són els 
beneficiats? Seguirem amb aquesta línia els dies del 31 al 7 d’agost o aquesta idea queda anul·lada? 
 
Resposta: Els premis són: 
500 euros al carrer guanyador, als veïns del carrer de Jaume I. 
250 euros a la 1a façana.   
100 euros del 2n  premi, a Jaume Cabrer Fito i nets. 
50 euros del 3r  premi, a Antònia Ferragut i nets. 
100 euros a la guanyadora del disseny del programa. 
 
A data d’avui tan sols ens consta que hagin gastat el premi els veïns del carrer de Jaume I, que feren una 
compra a dos establiments alimentaris per realitzar un sopar. 
 
I, pel que fa a la segona resposta, no anul·larem la idea, perquè, a part que se segueix pensant que és 
bona i que és una petita manera d’ajudar el comerç local, tothom a la Comissió de Festes li va donar 
suport, a excepció del vostre representant d’UIA, però, quan li vàrem demanar que fes una proposta 
alternativa, tan sols ens va dir que no li agradava la nostra idea.  
 
Per altra part, l’Associació de Comerços també atorgà:  
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1r premi de 300 euros.   
2n premi de 200 euros.    
3r premi de 100 euros. 
4t i 5è premi de 50 euros.  
I 100 euros a la guanyadora del disseny del programa, que us avanç que ha estat Ema Kiudulaite. 
 
Aprofitam els micròfons de Ràdio Artà per animar la gent a participar, sobretot per donar suport a la 
feina i la iniciativa dels nostres comerciants. I també vull aprofitar per informar i donar les gràcies a tots 
els participants de la Sardinada Solidària que es va dur a terme per les festes de Sant Pere, perquè es 
recaptaren 711 euros que han estat ingressats íntegrament als Serveis Socials del municipi. 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE PRESENTA EL PP 
 
1. Ens poden dir quin va ser el motiu de la visita de la presidenta del Consell de Mallorca al nostre 
municipi?  
 
Resposta: El motiu de la visita era conèixer de primera mà la realitat del municipi i també anar a veure 
com funcionaven dos projectes que impulsa directament el Consell de Mallorca: d’una banda, 
l’assessorament mitjançant un informador per poder tramitar les diferents subvencions que han sortit 
perquè els autònoms i les petites empreses s’hi puguin adherir; i, d’una altra banda, l’Acampaesport, 
que ja fa uns tres anys que es duu a terme a la Colònia de Sant Pere i on uns 400 nins i nines de tota 
Mallorca passaran una setmana d’acampada, programa que impulsa el Consell de Mallorca. 
   
2. Ens poden dir qui va programar aquesta visita?  
 
Resposta: El Departament de Protocol de la presidenta. 
 
3. Ens poden dir el motiu o els motius pels quals no hi va haver reunió a la sala de plens per fer 
preguntes respecte al nostre municipi o bé rebre informació respecte a temes que afecten el nostre 
municipi, mentre hi va haver per escoltar les explicacions d’un funcionari del Consell?  
 
Resposta: No ho sé. 
 
4. Ens poden dir el motiu o els motius pels quals, en aquesta visita de la presidenta, no hi havia cap de 
les dues persones que es dediquen a comunicació dins el nostre Ajuntament? 
 
Resposta: L’objectiu del Departament de Comunicació és informar dels temes d’interès municipal i que 
la ciutadania ha de conèixer. I aquesta feina es va fer amb la informació validada pel Departament de 
Comunicació del Consell de Mallorca i difosa pel canal de més acollida de l’Ajuntament, com és el 
Facebook. 
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El Departament de Comunicació municipal té els seus contactes amb les fonts oficials de les distintes 
institucions per poder donar una bona informació a la ciutadania, i això no implica haver de ser present 
a actes que organitzen directament les altres institucions. 
 
Les hores del personal tècnic s’han d’organitzar de manera que siguin el més productives i eficients per 
poder cobrir tota la informació que es genera i, per això, no es va considerar haver de fer canvis 
estructurals per cobrir un acte del qual sabíem que obtindríem la informació validada oficialment 
(directament per part del batle). 
  
5. Ens poden dir el motiu o els motius pels quals, i aprofitant aquesta visita de la presidenta del Consell, 
no se li va mostrar l’estat de les obres del Monestir de Bellpuig, on després de tants d’anys només s’hi 
ha invertit per llevar un poc d’herba i posar un senyal de perill d’enderrocament?  
 
Resposta: La presidenta coneix de primera mà l’estat de les obres del Monestir de Bellpuig, perquè en 
una altra ocasió el batle mateix li va mostrar. 
 
6. Ens poden dir quan es deixarà de vessar aigua de la depuradora d’Artà al Torrent des Millac i quan es 
posarà en funcionament la Bassa des Racó, i d’aquesta manera estalviar aigua per regar?  
 
Resposta: Es varen fer les consultes pertinents i ens digueren que, en breu, començarien les proves per a 
la impulsió d’aquesta aigua. 
 
7. Ens poden dir si els placers que venen els dimarts al mercat i que venen peces de vestir compleixen la 
normativa vigent respecte de la Covid que compleixen les tendes de roba del nostre municipi?  
 
Resposta: Des de l’Ajuntament es va advertir els comerciants que venen de l’obligatorietat de complir 
les normes sanitàries derivades de la Covid-19, però la inspecció d’aquestes no correspon a 
l’Ajuntament. Així i tot, també se’ls va comunicar que, si hi havia constància que no es complien, això 
podria suposar el no retorn al mercat municipal. 
 
8. Ens poden dir quins doblers s’han invertit durant aquest mes per ajudar les famílies necessitades del 
nostre municipi?  
 
Resposta: A les partides de serveis socials i assistencials de 2020 (la genèrica i l’oberta expressament 
per la Covid-19), del 01-01-2020 al 24-07-2020, hi  ha obligacions reconegudes per 48.716,19 euros. 
Encara ara s’estan comptabilitzant ajudes. En concret, de l’1 de juliol al 24 de juliol les obligacions 
reconegudes sumen 20.742 euros. 
 
9. Ens poden dir quins doblers s’han recaptat en concepte de tributs, impostos i taxes fins a dia d’avui 
durant aquest any 2020 i durant el mateix període de temps de gener a juliol durant l’any 2019?  
 
Resposta: Es remet còpia de tot l’estat actual. Al contrari del que es temia, a causa de la situació actual, 
no hi ha una baixada significativa dels ingressos. Es va un 3 %, aproximadament i en general, per davall 
en comparació a la recaptació de 2019. 
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10. Ens poden dir qui ha col·locat o ha fet col·locar roques al costat de la carretera de la Colònia de Sant 
Pere que duu a Caloscamps?  
 
Resposta: No ho sabem. 
 
11. Ens poden dir qui serà el responsable en cas d’accident o d’avaria a causa d’aquestes roques?  
 
Resposta: Ho hem passat a la Demarcació de Costes. 
 
12. Malgrat que sigui un tema molt populista com se’ns va dir al plenari anterior, ens podrien dir si 
saben res de la subvenció respecte de la instal·lació de l’aire condicionat o Split a la Residencia de 
Persones Majors?  
 
Resposta: A la passada Junta de Portaveus vàrem posar aquest tema damunt la taula. El termini per 
demanar la subvenció acaba dins el mes d’agost i, per tant, encara no s’ha demanat. Si mal no record, li 
explicàrem que hi havia damunt la taula altres projectes i que entre tots, si voleu, decidiríem quins 
projectes anirien a subvenció. 
 
13. Ens poden dir si estan assabentats o han rebut alguna queixa respecte de l’estat d’abandonament dels 
habitatges de l’IBAVI i de la plaça de Margalida Perelló Tous, com per exemple: brutor, falta de 
reposició de les lluminàries i queixes respecte del Centre Jove, respecte de la sortida de l’aparcament ja 
que s’ha de treure molt el vehicle per poder veure si ve algun altre vehicle, queixes respecte de 
l’aparcament subterrani, etc.?  
 
Resposta: Al llarg de la passada legislatura hi va haver reunions amb membres de la Junta Directiva de 
l’associació de propietaris i s’ha de dir que aquesta legislatura no han fet arribar totes aquestes 
circumstàncies que ens fa arribar vostè. També voldríem dir que hi ha un tram de la zona que és privat, 
propietat de la comunitat de veïnats. Les lluminàries no són municipals. Tot i així, solem intervenir com 
a ajuntament en diverses ocasions de manera coordinada amb la propietat. 
 
14. Ja ens poden dir el motiu pel qual hi havia una cinta a la rampa de la plaça de Margalida Perelló 
Tous?  
 
Resposta: Amb motiu de l’aplicació de les restriccions sanitàries imposades pel Govern. 
 
15. Ens poden dir en quin punt està o si ja s’ha acabat de tramitar l’expedient sancionador respecte de la 
denúncia que en el darrer plenari ens digueren sobre defecacions d’animals a la via pública?  
 
Resposta: L’expedient es troba en tramitació ordinària. 
 
Per acabar, el Sr. Lliteras vol instar a seguir fent un homenatge a les persones que es jubilen de 
l’Ajuntament. 
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El batle, abans d’acabar, vol comentar que enguany, a la Comissió de Festes, es va dir que el pregó de 
festes havia d’anar a càrrec dels voluntaris que han fet tanta feina en aquesta pandèmia, però ara no es 
podrà fer. Els vol agrair aquesta tasca tan important que han realitzat. 
 
Aprofitant l’ocasió, vol lamentar la defunció de Juan Llaneras i agrair la tasca tan important que va 
desenvolupar com a voluntari de l’Ajuntament d’Artà i donar el condol a la família i als amics. 
 
Per finalitzar, el batle dona el molts d’anys a tots els artanencs i artanenques per aquestes festes de Sant 
Salvador, que lamentablement enguany no es podran fer com tots voldrien. 
 
La Sra. Moreno (UIA) s’adhereix a les paraules i agraïments que ha fet el batle. També volen donar els 
molts d’anys a tothom per a aquestes festes de Sant Salvador. 
 
La Sra. Sureda (El PI) se suma a les paraules d’agraïment per a les persones de Protecció Civil i també a 
la memòria de Juan Llaneras. Agraeix a tot el poble que entén les dificultats que es viuen enguany a 
causa de la crisi de la Covid-19, i que les festes no podran ser les que habitualment coneixem. Molts 
d’anys i que l’any que ve ho podem viure com sempre. 
 
El Sr. Lliteras (PP) també vol donar les bones festes de Sant Salvador. Que el poble d’Artà pugui 
entendre aquest dies de festes. 
 
La Sra. Comas (AA) se suma a les paraules del batle i vol donar els molts d’anys a tothom. També vol 
donar les gràcies a tota la gent d’Artà Solidari i de Protecció Civil, perquè hem abusat de la seva 
paciència i dedicació i s’han exposat personalment a fer coses molt delicades, sense tenir mai un no. 
També vol agrair a tota la ciutadania que ha ajudat tant en aquesta pandèmia i que s’ha bolcat en posar 
aliments en aquelles caixes que després es repartien a qui ho necessitava i que encara ho fan.  
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat: 
1.1. Aprovar definitivament la cessió gratuïta a la Conselleria de Salut del Govern de les Illes Balears 
dels terrenys per a la construcció del Centre d’Atenció Sanitària a Na Pati, que constitueixen la parcel·la 
326 del polígon 12 del cadastre i la finca registral 17.133 del municipi d’Artà. 
1.2. Trametre aquest acord a la Conselleria de Salut i Consum de les Illes Balears. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Cessar la Sra. Margalida Tous Ferrer com a representant de l’Ajuntament A la Fundació Museu 
Regional d’Artà. 
2.2. Designar el batle de l’Ajuntament d’Artà, Sr. Manuel Galán Massanet, o persona en qui delegui, 
com a representant de l’Ajuntament d’Artà, en la seva condició de patró o vocal nat de la Fundació 
Museu Regional d’Artà. 
2.3. Notificar aquest acord a la Fundació i a la Sra. Margalida Tous Ferrer, als efectes legals oportuns. 
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3. Acordar, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA) i 4 vots en contra (UIA i PP): 
3.1. Donar-se per assabentats de la renúncia de la 1a tinenta de batle, Maria Antònia Sureda Martí, 
regidora de Promoció Econòmica, a la seva dedicació per motius laborals. 
3.2. Aprovar la dedicació parcial del regidor Manuel Rocha Barrientos per poder seguir duent a terme el 
desenvolupament i la coordinació de les tasques de la Regidoria de Promoció Econòmica, amb la 
remuneració següent: 
- Dedicació 50 %: 20.091 €/anuals/bruts, amb l’augment de l’IPC anual. 
Els membres de la corporació que percebin retribucions per dedicació exclusiva o parcial seran donats 
d’alta en el règim general de la Seguretat Social, no poden percebre cap altra retribució amb càrrec als 
pressuposts d’administracions públiques ni dels ens, organismes o empreses dependents d’aquestes; els 
membres amb dedicació exclusiva realitzaran una dedicació preferent a les tasques del seu càrrec i a les 
seves responsabilitats corporatives, sens perjudici d’altres ocupacions marginals que, en qualsevol cas, 
no poden causar detriment a la seva dedicació a la corporació. 
3.3. Trametre aquest acord a les persones interessades i al Departament d’Intervenció. 
 
4. Acordar, per 9 vots a favor (PSOE, PI i AA), 3 abstencions (UIA) i 1 vot en contra (PP): 
4.1. Aprovar, per a la persona representant de la Batlia a la Colònia de Sant Pere, una retribució de la 
quantitat de 400 € mensuals pels serveis de col·laboració en tasques d’organització i funcionament de la 
Colònia de Sant Pere. 
4.2. Trametre aquest acord al Departament d’Intervenció. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Comprometre’s, com a ajuntament, a demanar a la Conselleria de Transició Energètica i Sectors 
Productius quins plans hi ha per a la implementació d’aquesta tecnologia a les Illes Balears i, 
concretament, al municipi d'Artà. 
5.2. Comprometre’s a demanar, a l’entitat competent, quins plans hi ha, concretament, per al municipi 
d’Artà. 
5.3. Comprometre’s a demanar a l’entitat competent quin procés i quines passes administratives s’han 
de donar per a una futura implantació.   
5.4. Proposar, en coordinació amb la Plataforma Stop 5G Artà, un debat obert sobre aquesta nova 
tecnologia on es recaptaran evidències empíriques i estudis científics que puguin aportar més 
informació sobre els possibles efectes nocius d’aquesta nova tecnologia. 
5.5. Instar l’Equip de Govern municipal a demanar al Ministeri per a la Transició Ecològica i el 
Creixement Demogràfic i al Ministeri d’Indústria, Comerç i Turisme si s’han pres mesures per adaptar a 
la Llei i la normativa de protecció de dades la implementació, l’explotació i la gestió del servei 5G, i 
quines són aquestes. 
 
7. Acordar, per unanimitat: 
7.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 13/2020 del pressupost en vigor, en 
la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de Tresoreria resultant de la 
liquidació de l’exercici anterior, tal com segueix a continuació: 
Suplement en aplicacions de despeses 
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Aquesta modificació es finança amb càrrec al romanent de Tresoreria de l’exercici anterior, en els 
termes següents: 
Suplement en concepte d’ingressos 

Aplicació Descripció Suplement 
87000 Romanent de tresoreria per depeses generals 16.000,00 
Total  16.000,00 

A més, queda acreditat el compliment dels requisits que estableix l’article 37.2, apartats a i b, del Reial 
decret 500/1990, de 20 d’abril, pel qual es desplega el capítol I del títol VI de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos, que són els següents: 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i la impossibilitat de demorar-ho a exercicis 
posteriors. (En virtut de la Sentència del Jutjat Social núm. 2 de Palma, de 2 de juliol de 2020, que 
obliga l’Ajuntament a la reincorporació d’un treballador.) 
b) La insuficiència en l’estat de despeses del pressupost de crèdit destinat a aquesta finalitat específica, 
que ha de verificar-se en el nivell en què estigui establerta la vinculació jurídica. 
7.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, pel termini de quinze 
dies, durant els quals les persones interessades poden examinar-ho i presentar reclamacions davant el 
Ple. Considerar l’expedient aprovat definitivament si durant el termini esmentat no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
Si el Dictamen que la Comissió elevi al Ple coincideix amb la proposta anterior, qui subscriu informa, 
en compliment de l’article 54 del text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local, 
aprovat pel Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, que aquest dictamen s’ha d’adequar a la 
legislació aplicable. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària accidental, estenc aquesta acta. 
 
La secretària accidental     Vist i plau 
        El batle 
 

Aplicació Descripció Suplement de crèdit 
Progr. Econòmica   
4591 13001 Retribucions personal laboral temporal 10.400,00 
4591 16000 Seguretat Social 5.600,00 

  Total 16.000,00 


